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Peste 200.000 de clienti vor primi facturi de regularizare cu minus (vicepresedintele

ANRE)

Peste 200.000 de clienti vor primi facturi de regularizare cu minus, în conditiile în care clientii casnici s-au

preocupat sa-si reduca consumul în aceasta perioada de criza, a declarat, joi, într-o conferinta de

specialitate, vicepresedintele Autoritatii Nationale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE), Zoltan

Nagy-Bege.

 

"Recent am finalizat si acele machete care vor viza acele regularizari care se fac în baza ordonantei de urgenta

pentru clientii care si-au redus consumul în 2022, fata de consumul mediu din 2021 - cei care nu au beneficiat de

niciun plafon. Este un numar considerabil de clienti. Am primit de la unii furnizori niste cifre, înca nu am primit de

la toti. Cred ca am cifrele de la furnizorii care acopera cam 70% din consumul casnic - si vorbim de peste 150.000

de clienti la acest 70%. Probabil ca si daca ultimul furnizor mare va face aceste calcule, vom depasi cifra de

200.000. E o cifra impresionanta. Clientii casnici chiar s-au preocupat sa-si reduca consumul în aceasta perioada

critica de criza, chiar în conditiile în care foarte multi au beneficiat de pret plafonat si nu le-a pasat, dar cei care nu

au beneficiat se pare ca s-au mobilizat si au luat masuri", a mentionat Zoltan Nagy-Bege, la conferinta "Criza si

tranzitia energetica: provocari curente pe piata de energie", organizata de Asociatia Furnizorilor de Energie din

România (AFEER).

 

În ceea ce priveste noile modele de facturi, vicepresedintele ANRE a mentionat ca toate acele elemente care apar

ca informatii obligatorii a fi cuprinse în facturile de gaz, respectiv de energie electrica, apar în directivele

europene.

 

"Toate acele elemente care apar ca informatii obligatorii a fi cuprinse în facturile de gaz, respectiv de energie

electrica, nu sunt inventiile noastre. Toate apar în directivele europene si directiva spune ca sunt obligatorii sa fie

incluse în factura. Noi am facut doar o selectie si ne-am straduit ca prima pagina a facturii sa fie simplificata.

Ne-am straduit sa simplificam prima pagina a facturii si sa obligam furnizorii sa puna pe prima pagina strict niste

elemente necesare pentru client pentru a se identifica, pentru a sti cât are de platit, când are de platit si pentru ce

plateste - si unde se poate adresa în momentul în care are vreo problema cu factura, unde contesta factura. De

altfel, prin lege s-a stabilit ca începând cu consumul lunii aprilie se va folosi o noua factura", a adaugat Zoltan

Nagy-Bege.

 

El a subliniat ca din aprilie 2023 se vor folosi noile modele de factura.

 

"Am avut controale atât la energie electrica, la furnizare, cât si la distributie. Chiar daca uneori pare ca nu ne

ocupam cu altceva decât cu controale, va asigur ca avem si alte preocupari - si nu facem controale de dragul de a

da de lucru colegilor mei sau angajatilor ANRE. Nu cred ca vreun furnizor, distribuitor, transportator, trader a fost

sanctionat pe nedrept de catre ANRE. Daca s-a întâmplat, de obicei se câstiga în instanta, foarte rar se întâmpla.

Trebuie sa va straduiti: furnizori, distribuitori, transportatori, traderi, sa respectati legislatia, chiar daca uneori pare

absurda. Noi tot timpul am fost deschisi si vom fi si în continuare deschisi sa purtam dialog, sa întelegem nevoile

pietei si, în limita legislatiei europene si nationale, sa gasim cele mai bune solutii. 

page 1 / 1


